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Аппаратно-программный комплекс интеллектуальной системы контроля плотности 

асфальтобетонной смеси для вибрационных катков 
 
Рассмотрено инновационное аппаратно-программное обеспечение для контроля плотности 

асфальтобетонной смеси для вибрационных катков, позволяющее вычислять значения типовых показателей 
интеллектуального уплотнения (CMV, CCV, Evib, kb и др.) на основе амплитуды ускорения вибрационного 
вальца катка и параметров жесткости материала. Приведены результаты апробации предложенного 
решения в полевых условиях. 
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Prokopiev A.P., Nabizhanov Zh.I., Bolshakov A.A. Hard-/software complex of an intelligent system for monitoring 
the density of road concrete mix for vibrating rollers 
 
The paper describes an innovative hard-/software solution for monitoring the density road concrete mix for vibrating 



rollers. It enables the calculation of standard intelligent compaction indices, such as CMV, CCV, Evib, kb, etc., based 
on the amplitude of vibratory drum acceleration and material rigidity parameters. Field test results are presented. 
 
Keywords: hard-/software, monitoring of the density of road concrete mix, vibrating rollers, amplitude of vibratory 
drum acceleration. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 




